
PYTANIA POPON   

 

Pytanie nr 1.  

Od kilku lat środowiska związane z działalnością na rzecz rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych postulują podjęcie prac na nową ustawą regulującą 

system wsparcia zatrudniania osób niepełnosprawnych. Czy zdaniem Pana Przewodniczącego 

nadszedł już czas na poważną i merytoryczną dyskusję o nowej ustawie, która wychodziłaby 

naprzeciw oczekiwaniom osób niepełnosprawnych i ich pracodawców? Czy reprezentowane 

przez Pana ugrupowania polityczne ma zamiar podjąć (lub już podjęło) w tym zakresie 

inicjatywę ustawodawczą?  

 

Pytanie nr 2. 

Od lat toczy się dyskusja jak ma wyglądać rynek pracy dla osób niepełnosprawnych, ścierają  

się różne koncepcje, czy powinien on iść w kierunku zatrudnienia chronionego czy też 

główna odpowiedzialność powinna spoczywać na tzw. otwartym rynku pracy. Za jakim 

modelem systemu wsparcia zatrudniania opowiada się Pana ugrupowanie polityczne? Do 

kogo powinny być skierowane najważniejsze instrumenty wsparcia zatrudnienia osób 

niepełnosprawnych (do chronionego czy otwartego rynku)? 

 

Pytanie nr 3.  

Czy uważa Pan, że wsparciem zatrudnienia osób niepełnosprawnych powinno objąć się 

wszystkie osoby niepełnosprawne czy też tylko wybrane grupy np. tylko niektóre rodzaje lub 

stopnie niepełnosprawności?  

 

Pytanie nr 4.  

Stabilizacja systemu wsparcia zatrudnienia osób niepełnosprawnych wymaga stabilnego 

finansowana, które powinien zapewnić Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Jaką przyszłość przewidujecie Państwo (jako ugrupowanie polityczne) 

dla PFRON? 

 

Pytanie nr 5 

Ważnym elementem wsparcia dla pracodawców osób niepełnosprawnych jest prawo do 

udzielania ulg swoim kontrahentom na podstawie art. 22 ustawy, które na podstawie 

nowelizacji ustawy o rehabilitacji z 2010 roku zostało bardzo ograniczone. Czy Pana zdaniem 

należy w nowej ustawie to prawo złagodzić, aby pomóc szerszej grupie pracodawców osób 

niepełnosprawnych czy raczej jeszcze bardziej zaostrzyć? 

 

Pytanie nr 6 

Jakie widzi Pan możliwości współpracy z POPON w trakcie prac nad nowa ustawą o 

rehabilitacji?  

 

 


